
   

  

 
 

PROCEDUREBLAD BEHANDELING RAADSVOORSTEL 

HET COLLEGE VERZOEKT U DIT RAADSVOORSTEL TE BEHANDELEN 

ONDERWERP : De Raad op Pad in Broekland 

ZAAKNUMMER : 3398-2016    

B&W VERGADERING : 17 mei 2016 

AGENDACOMMISSIE : N.v.t. 

RAADSVERGADERING : 24 mei 2016 

PORTEFEUILLEHOUDER : dhr. M.P. (Martijn) Dadema 

BEHANDELEND AMBTENAAR : 
Coen Knipping 
telefoon: 0572-347765, e-mail: coen.knipping@Raalte.nl 

FATALE TERMIJN(EN) : N.v.t. 

BIJLAGE(N): 

(beslisdocumenten die meegezonden moeten worden) 
 

1. Presentatie Bouwhuisplein 
2. Pitch Broekland manifesteert 

 

 

 



   

 
   
 

 
 

RAADSVOORSTEL 

   

RAADSVERGADERING : 24 mei 2016 

ZAAKNUMMER : 3398-2016    

ONDERWERP : De Raad op Pad in Broekland 

VOOR INFORMATIE : 
Coen Knipping  
telefoon: 0572-347765, e-mail: coen.knipping@raalte.nl 

 

SAMENVATTING 

Naar aanleiding van het initiatiefvoorstel van de werkgroep overheidsparticipatie en bestuurlijke 
vernieuwing is op 12 april een bezoek gebracht aan Broekland. De avond heeft 5 pitches met ideeën 
opgeleverd. Evenals bij de Raad op Pad in Luttenberg geeft het college een eerste reactie op de 
pitches in Broekland.  

BESLISPUNTEN 

1. Kennis te nemen van de gepresenteerde pitches; 
2. Het college te verzoeken in gesprek te gaan met de werkgroep Bouwhuisplein voor de 

verdere uitwerking van de pitch en bij de Zomernota de stand van zaken te melden; 
3. De andere pitches niet te agenderen, omdat deze worden meegenomen in andere 

(beleids)trajecten, geen actie van de gemeente verwachten of geen prioriteit hebben.  

INLEIDING 

Op 12 april is in het kader van overheidsparticipatie en bestuurlijke vernieuwing een bezoek gebracht 
aan Broekland. Dit tweede kernenbezoek heeft 5 pitches met ideeën opgeleverd. In het 
initiatiefvoorstel van de werkgroep is aangegeven “dat de raad gemotiveerd zal besluiten om de 
onderwerpen:  
1. Niet agenderen om als raad iets van te vinden  
2. Agenderen als onderwerp om op korte termijn als raad iets van te vinden  
3. Agenderen als onderwerp om op lange termijn als raad iets van te vinden”. 
 
De Raad op Pad is een nieuw fenomeen en het is nog zoeken naar de juiste vorm die past in deze 
experimenteerfase. De agendacommissie heeft de eerste ervaringen in Luttenberg geëvalueerd. De 
agendacommissie heeft uitgesproken dat het goed zou zijn om – naast een korte samenvatting – op 
hoofdlijnen inzicht te hebben in de ambtelijke inzet, financiële consequenties en verwachte 
uitvoeringsduur om projecten te kunnen realiseren (mogelijk aan de hand van stoplichten).  
 



   

 
   
 

BEOOGD EFFECT 

In het kader van overheidsparticipatie en het streven van de gemeente een gewaardeerd partner te 
zijn, is het van belang dat we als gemeente helder zijn in de beloften die we doen en deze beloften 
nakomen. Het college stelt de raad voor een passend vervolg te geven aan de vijf gepresenteerde 
pitches in Broekland, zodat helderheid ontstaat over de verwachtingen die inwoners van de gemeente 
Raalte mogen verwachten. 

ARGUMENTEN 

Hierna wordt ingegaan welk vervolg elk van de pitches  kan verwachten. 
 
1.1  Pitch bedrijventerrein Broekland 
In de eerste pitch heeft de Ondernemersvereniging in Broekland aandacht gevraagd voor het 
bedrijventerrein in Broekland. Kleine bedrijven willen graag doorgroeien op het bedrijventerrein, terwijl 
starters niet altijd de mogelijkheid hebben om zich ergens te vestigen. De vereniging pleit voor het 
vergroten van het bedrijventerrein en vraagt de gemeente klaar te staan om groei en starten van 
ondernemers in Broekland mogelijk te maken. 
 
Op dit moment wordt er door de provincie Overijssel samen met de Overijsselse gemeenten 
onderzoek gedaan naar de programmering van bedrijventerreinen. Hieruit zal naar voren komen of er 
in de gemeente Raalte over- of onderprogrammering is en hoe dat is ten aanzien van de verschillende 
Raalter dorpen, waaronder ook Broekland. De gemeente hanteert op dit moment een passief 
grondbeleid en ontwikkelt zelf geen bedrijventerreinen. De raad wordt vanwege bovenstaande, maar 
ook gezien de lage prioritering met stickers tijdens de avond, voorgesteld om dit onderwerp niet te 
agenderen.  
 
1.2 Pitch Broekland Manifesteert  
In de tweede pitch heeft de Ondernemersvereniging de bijeenkomst “Broekland Manifesteert” 
gepresenteerd. Dit betreft een initiatief waarin 25 uiteenlopende bedrijven, verenigingen en 
maatschappelijke organisaties uit Broekland zich presenteren aan de inwoners van de gemeente op 
14 mei. De raad heeft tijdens de avond met belangstelling kennis genomen van deze uitnodiging en er 
is niet gevraagd om hier verder invulling aan te geven. De raad wordt derhalve voorgesteld om dit niet 
te agenderen.   
 
1.3  Pitch Werkgroep Bouwhuisplein 
De werkgroep Bouwhuisplein wil het plein in het dorp graag renoveren, waaronder meer groen, 
vervanging van bankjes en het verlagen van de snelheid van gemotoriseerd verkeer. Het initiatief 
komt voort uit het dorpsplan plus dat is gemaakt in 2012. Het plein kreeg veel prioriteit tijdens de 
avond en staat derhalve hoog op de agenda van Broekland. 
 
Met de werkgroep zijn er sinds vorig jaar een aantal gesprekken gevoerd. Voor het totale plan (kosten 
€ 150.000,-) kon in eerste instantie geen dekking worden gevonden in het reguliere 
onderhoudsbudget. Begin april is echter de subsidieregeling krachtige kleine kernen van de provincie 
van start gegaan. Hieruit kunnen twee projecten van maximaal €50.000,- en minimaal €25.000,- euro 
gefinancierd worden. Voorwaarde hieraan is dat de gemeente de helft financiert en er een derde 
financier wordt gevonden. Er is contact gezocht met de provincie en het Bouwhuisplein is als één van 
de twee projecten aangemeld. Binnenkort zal er een afspraak tussen provincie, werkgroep 
Bouwhuisplein en gemeente plaatsvinden om te kijken of de provincie dit project mede wil financieren. 
De raad wordt daarom voorgesteld de stand van zaken van deze pitch bij de Zomernota te vermelden. 
 
1.4  Pitch zwerfafval langs wegen 
De heer Alferink vraagt aandacht voor het vuilnis langs wegen en is benieuwd of de gemeente in een 
jaarplanning aan kan geven wanneer sloten en bermen worden gemaaid, zodat het zwerfafval 
(waaronder plastic) niet versnipperd wordt voordat het is opgeruimd. Het idee is dat het verzamelen 
van vuilnis door inwoners kan worden gedaan als ook het afval kan worden ingeleverd bij de 
gemeente. 



   

 
   
 

 
De gemeente begint elk jaar eind mei met het klepelen (maaien) van de ronde bermen. Afhankelijk 
van de planning (beschikbaarheid van mensen, andere (spoed)klussen, maar ook het weer) vindt er 
een ronde in de gemeente plaats. Een planning wie waar komt, is er om deze redenen op voorhand 
niet beschikbaar. Voorgesteld wordt om in ieder geval elk jaar voor half mei op te ruimen, wellicht door 
aansluiting te zoeken bij het jaarlijkse NL DOET (10 en 11 maart 2017). Op dat moment wordt nog niet 
geklepeld. Bijkomend voordeel is dat het gras dan nog niet erg lang is en het zwerfafval beter 
zichtbaar. Hiervoor zal de gemeente actief gaan communiceren, zodat dit bekend is bij de inwoners. 
 
De gemeente (afdeling Beheer en Onderhoud) hanteert verder een lijst met mensen die zwerfvuil 
verzamelen waar de afdeling na telefonisch of mailcontact graag het zwerfvuil ophaalt (in combinatie 
met de openbare afvalbakken route). Als voorbeeld is in Heeten een groep van ca. 30 – 35 personen 
die regelmatig in hun woonomgeving zwerfvuil inzamelen. Daar zijn in overleg met de ROVA twee 
containers geleverd (met chip) waar ze vuilnis ingooien en aan de wegzetten als ze vol zijn. De raad 
wordt derhalve voorgesteld om dit niet te agenderen.   
 
1.5  Pitch andere bomen dan eiken  
Ten slotte is in verband met het risico van de eikenprocessierups een oproep aan de gemeente 
gedaan om niet alleen eiken te planten, maar ook andere bomen. De raad wordt voorgesteld om dit 
signaal mee te nemen in het nieuw op te stellen groen- en kapbeleid en niet separaat te agenderen.  
 

KANTTEKENINGEN 

1. Uiteindelijke resultaat hangt af van de inzet van capaciteit, financiële middelen en de 
betrokkenheid van de inwoners en gemeente 

De kern van overheidsparticipatie ligt in het feit dat het initiatief bij onze inwoners ligt. De gemeente 
participeert, doet mee en is partner in de initiatieven van inwoners. Het trekkerschap van de ideeën 
willen we nadrukkelijk bij onze inwoners laten liggen. De ambtelijke inzet, financiële consequenties en 
verwachte uitvoeringsduur om projecten te kunnen realiseren, wordt als volgt ingeschat: 
 

Pitch Ambtelijke 
inzet 

Financiële 
consequenties 

Verwachte 
uitvoeringsduur 

Bedrijventerrein 
Broekland 

   

Bouwhuisplein 
 

   

Zwerfafval 
langs wegen 

   

Andere bomen 
dan eiken 

   

 
Legenda:  
Klein/weinig 
Gemiddeld 
Groot/lang  
 
 
2. De pitches van de “Raad op Pad” zullen moeten worden afgewogen tegen de pitches die nog 

komen gaan  
De “Raad op Pad” zal nog vaker plaatsvinden. Dit betekent dat nog vele ideeën zullen volgen vanuit 
de andere kernen. Deze pitches zullen in samenhang dienen te worden gewogen tegen de nu 
gepresenteerde initiatieven. De prioritering van de pitches in Broekland was als volgt: 
1. Bouwhuisplein (32 stickers) 
2. Zwerfafval langs wegen (13 stickers)  
3. Broekland manifesteert (7 stickers) 
4. Andere bomen dan eiken (4 stickers) 



   

 
   
 

5. Bedrijventerrein Broekland (4 stickers) 

FINANCIËN 

De kosten van de concrete maatregelen zijn op voorhand niet in te schatten en moeten per geval 
worden bezien. Eventuele financiële gevolgen worden voorgedragen als nieuw beleid bij de begroting 
2017. 
 

VERVOLG 

Bij de Zomernota wordt u geïnformeerd over de stand van zaken van dit proces.  

COMMUNICATIE 

Na besluitvorming worden de initiatiefnemers door de griffie geïnformeerd over de uitkomsten van de 
besluitvorming en het vervolg van het proces. 

BIJLAGEN 

1. Presentatie Bouwhuisplein 
2. Pitch Broekland manifesteert 

 
Burgemeester en wethouders van Raalte, 
 
 
 
de secretaris de burgemeester 
Karin Cornelissen     Martijn Dadema



   

 
   
 

 
 

RAADSBESLUIT 

   

ZAAKNUMMER : 3398-2016    

 

De raad van de gemeente Raalte, 

gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders d.d. 17 mei 2016 

 

Besluit:  
1. Kennis te nemen van de gepresenteerde pitches; 
2. Het college te verzoeken in gesprek te gaan met de werkgroep Bouwhuisplein voor de 

verdere uitwerking van de pitch en bij de Zomernota de stand van zaken te melden; 
3. De andere pitches niet te agenderen, omdat deze worden meegenomen in andere 

(beleids)trajecten, geen actie van de gemeente verwachten of geen prioriteit hebben.  
 
 
Aldus besloten in de vergadering van 24 mei 2016. 
 
 
 
de griffier de voorzitter 
Jan Bouke Zijlstra       Martijn Dadema 
 
 


